

PACE 108 (2015)

PACE General rapporteur congratulates Nebraska on the abolition of the death penalty

Strasbourg, 28.05.2015 – Marietta Karamanli (France, SOC), General rapporteur of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) on the abolition of the death penalty, welcomed the decision taken yesterday by the US state of Nebraska to abolish the death penalty.

"Last month, I [welcomed](#) the vote in the Nebraska Legislature in favour of replacing capital punishment with life imprisonment, urging the state's lawmakers to maintain their firm stance against this inhuman punishment. Today, I must congratulate them for their unflinching support for the bill to abolish the death penalty in the state, which enabled the Parliament to override Governor Pete Ricketts's veto," stated Ms Karamanli.

"There is still a long way to go to make the United States, which has observer status with the Council of Europe, a death penalty-free country, but I am confident that this latest success in Nebraska will encourage parliamentarians in other states to follow this outstanding example," she added.

La rapporteure générale de l'APCE félicite le Nebraska pour l'abolition de la peine de mort

Strasbourg, 28.05.2015 – Marietta Karamanli (France, SOC), rapporteure générale de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) sur l'abolition de la peine de mort, a salué la décision prise hier par le Nebraska aux États-Unis, d'abolir la peine de mort.

« Le mois dernier, j'ai [salué](#) le vote au Parlement de l'État du Nebraska en faveur du remplacement de la peine capitale par l'emprisonnement à vie, en encourageant les législateurs à maintenir leur position ferme contre cette peine inhumaine. Aujourd'hui, je ne peux que les féliciter pour leur soutien indéfectible au projet de loi abrogeant la loi sur la peine de mort de l'État, qui a permis au Parlement de passer outre le veto du gouverneur Pete Ricketts », a déclaré Mme Karamanli.

« Un long chemin reste encore à parcourir pour faire des États-Unis, qui jouissent du statut d'observateur auprès du Conseil de l'Europe, un pays exempt de la peine de mort. Néanmoins, j'ai bonne confiance que ce dernier succès dans le Nebraska va encourager les parlementaires d'autres États à suivre cet excellent exemple », a-t-elle ajouté.



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Anne Brasseur (ALDE) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party);
EC (European Conservatives Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).